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Záznam z rokovania Komisie na ochranu verejného poriadku, životného 

prostredia a výstavby pri Miestnom zastupiteľstve mestskej časti Košice- 

Dargovských hrdinov zo dňa 20.02.2024 

 

Prítomní: - členovia komisie OVPŽPaV: Mgr. Marek Štefanisko (predseda) 

Mgr. Ľubor Kalafus 

Ing. Matúš Novák, PhD. 

Ing. Dušana Sobodová 

Ing. Georgi Svetozarov 

Tomáš Vasok 

Daniel Magula 

 
 

- za MÚ: PhDr. Dominik Babušík (starosta) 

PhDr. Peter Derevjaník, PhD. (prednosta) 

Ľubomír Senčák (OŽPVaPČ) 

PhDr. Erik Stiborek (OŽPVaPČ) 

 
 

- hostia: Ing. Peter Vrábel (Správa mestskej zelene v Košiciach) 

Ing. Jozef Lorinc (Správa mestskej zelene v Košiciach) 

 

 

Program: 
 

1. Otvorenie 

2. Informácia o stave rekonštrukcie podchodu na Triede arm. gen. L. Svobodu – 

„podchod Fábryho“ 

3. Diskusia 

4. Záver 

 
 

K bodu 1/ 

 

Rokovanie komisie ochrany verejného poriadku, životného prostredia a výstavby (ďalej len 

„komisia“) otvoril predseda komisie, Mgr. Marek Štefanisko, ktorý privítal všetkých 

prítomných a oboznámil ich s programom rokovania. 

 

MUDr. Ján Sekáč, MBA, Ing. Vladislav Stanko, DPA, MBA, LL.M. a Roland Georgiev sa 

rokovania komisie nezúčastnili. 

 

Zasadnutia komisie sa zúčastnili aj zástupcovia Správy mestskej zelene v Košiciach (ďalej len 

SMsZ), ktorí boli členom komisie k dispozícii odpovedať na ich otázky. 
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K bodu 2/ 

 

Mgr. Marek Štefanisko – upozornil na nebezpečný havarijný stav podchodu na Triede arm. 

gen. L. Svobodu – „podchod Fábryho“. 

 

Tomáš Vasok – navrhol, aby sa podchod do času začatia jeho rekonštrukcie mestom Košice 

uzavrel. 

 

PhDr. Peter Derevjaník, PhD. – informoval členov komisie, že na poslednom stretnutí 

s riaditeľom Magistrátu mesta Košice riaditeľ nedokázal identifikovať konkrétny termín 

začatia rekonštrukcie predmetného podchodu. 

 

Mgr. Marek Štefanisko podal návrh na uznesenie: 

 

Komisia poveruje poslanca Mestského zastupiteľstva mesta Košice, aby na najbližšom 

zasadnutí Mestského zastupiteľstva mesta Košice predniesol interpeláciu, ktorej obsahom 

bude žiadosť o informáciu o aktuálnom stave prípravy rekonštrukcie a začatí rekonštrukcie 

podchodu na Triede arm. gen. L. Svobodu – podchod Fábryho. 

 

Hlasovanie: za: 7 proti: 0 zdržal sa: 0 

 
 

K bodu 3/ 

 

Mgr. Marek Štefanisko – opýtal sa, akým spôsobom by mohlo dôjsť k zlepšeniu a 

zefektívneniu komunikácie s mestskými podnikmi pri nahlasovaní podnetov od poslancov a 

obyvateľov, a to aj vzhľadom na neskorú reakciu pri opakovaných výzvach na odstránenie 

stromu na ulici PČL, ktorý bol po nedávnej víchrici vyvrátený a spôsobil škody na majetku. 

SMsZ bolo v súvislosti s výrubom tohto stromu adresovaných viacero podnetov obyvateľov. 

 

Ing. Jozef Lorinc – vysvetlil, že reakciou na tieto podnety bolo vykonanie bezpečnostných 

orezov predmetného stromu, avšak výrub neprichádzal do úvahy, nakoľko bol strom zdravý, 

čo sa preukázalo po jeho vyvrátení. Dôvodom vyvrátenia bolo v tomto prípade veľmi 

nepriaznivé počasie. Na podnety obyvateľov SMsZ reaguje do 30 dní s odôvodnením 

vykonania, resp. nevykonania orezu / výrubu. 

 

Ing. Peter Vrábel – doplnil, že opakujúce sa podnety na výrub predmetného stromu 

nezakladali opodstatnenosť jeho odstránenia, nakoľko po vyšetrení stromu sa ukázalo, že 

strom bol zdravý a plnil svoju funkciu. V danom prípade nastala zhodou okolností situácia, 

kedy bol vyvrátený strom, ktorého odstránenie žiadalo viacero obyvateľov, pričom jeho 

vyvrátenie sa nedalo nijakým spôsobom vopred predpovedať. 

 

Ing. Dušana Sobodová – opýtala sa na možnosť výrubu stromu pred vchodom do bytového 

domu na Zupkovej ulici č. 21, nakoľko o odstránenie opakovane žiadali obyvatelia 

predmetného bytového domu z dôvodu vysychania stromu a znečisťovania okolia jeho 

opadávaním. 
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Ing. Jozef Lorinc – vysvetlil, že stromy pri bytových domoch boli v minulosti vysádzané 

spravidla živelne, bez systematizácie a plánovania. Obyvateľom následne koruny stromov 

vytvárajú tienenie ich bytov a sťažujú sa na porušovanie svetlotechnických noriem, ktorých 

porušovanie je veľmi zložité posúdiť. 

 

Ing. Peter Vrábel – dodal, že znečisťovanie komunikácií opadávajúcim lístím a ihličím 

nemôže byť dôvodom pre odstránenie daného stromu, ktorý plní väčšiu ekologickú funkciu 

pre obyvateľov samotných. Poprosil členov komisie o šírenie osvety smerom k významu 

stromov a skutočne relevantných dôvodoch na ich odstraňovanie. 

 

PhDr. Dominik Babušík – požiadal o reakcie na pravidelne sa opakujúce otázky a podnety 

obyvateľov smerujúce na činnosť SMsZ: 

 

1. Aký je harmonogram a intenzita vykonávanej deratizácie na území našej mestskej časti, 

akým spôsob sú riešené opakujúce sa podnetov na výskyt potkanov vo vybraných oblastiach v 

mestskej časti? 

 

2. Aký je harmonogram a systém orezov kríkov a stromov, ako SMsZ reaguje na prípadné 

opakujúce sa podnety obyvateľov na orezy v konkrétnych lokalitách? 

 

3. Aký je systém orezov stromov a akým spôsobom SMsZ reaguje na opakujúce sa podnety 

obyvateľov týkajúce sa požiadaviek na orezy konkrétnych stromov? 

 

4. Aký je systém výsadby nových stromov a akým spôsobom prebieha rozhodovanie o mieste 

ich výsadby? 

 

5. Ako prebieha kosenie na území našej mestskej časti, aký je harmonogram kosby, spôsob 

realizácie, ako sa rozhoduje o ponechaní tzv. lúčnych porastov? 

 
 

Ing. Peter Vrábel – 

 

1. Deratizácia verejnej zelene sa realizuje na základe výzvy Regionálneho úradu verejného 

zdravotníctva 2x za rok (na jar a na jeseň) na plochách v správe SMsZ, zároveň sa realizuje aj 

mimoriadna deratizácia, v rámci ktorej sa prihliada najmä na lokality, kde je najviac podnetov 

obyvateľov na vyšší výskyt potkanov. Problémom premnoženia potkanov je prístup k strave, 

ktorý získavajú najmä z odpadu vyskytujúceho sa najmä v priestore stojísk kontajnerov. Je 

preto nevyhnutná vyššia disciplína pri udržiavaní čistoty v rámci týchto stojísk. 

 

2. a 3. Podnety obyvateľov na orezy sa evidujú v databáze a každý z nich sa individuálne 

vyhodnocuje. Podľa urgentnosti sa následne organizujú výjazdy a predmetné podnety sa 

vybavujú. Orezy sa realizujú celoročne. Je zložité zostaviť presný harmonogram na dlhšie 

obdobie do budúcna. 

 

4. Výsadbu stromov navrhuje a realizuje projekčné oddelenie SMsZ, vyhodnocujú sa tiež 

podnety obyvateľov na výsadbu stromov na konkrétnom mieste. 

 

5. Lúčne porasty boli vytypované pracovníkmi SMsZ a schválené mestskou časťou. V čase sa 

ich existencia a rozsah môže na základe praxe a skúsenosti meniť. Okrem týchto plôch SMsZ 

kosí verejnú zeleň, v prípade mestskej časti Košice-Dargovských hrdinov dodávateľským 
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spôsobom. Harmonogram kosby je tvorený na základe počasia, zvyčajne sa organizujú 4 

kosby za rok. Detské ihriská sú kosené spravidla viac krát ročne, aj zamestnancami SMsZ. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – opýtal sa na príčiny problémov s kosbami v mestskej časti 

v priebehu roka 2023. 

 

Ing. Peter Vrábel – uviedol, že SMsZ v priebehu minulého roka skutočne nebola spokojná 

s kvalitou ani časovým rozmedzím realizovaných kosieb. Pôvodne sa do súťaže o realizáciu 

kosby v mestskej časti Košice-Dargovských hrdinov neprihlásila žiadna spoločnosť. SMsZ 

musela navrhovať kompromisné riešenia a potenciálneho dodávateľa presviedčať, aby kosbu 

realizoval. Navyše v priebehu roka 2023 padlo vysoko nadpriemerné množstvo zrážok a zeleň 

rástla rýchlejšie, ako v predchádzajúcich rokoch. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – opýtal sa na spôsob realizácie údržby horizontálnych vrtov na 

území mestskej časti. 

 

Ing. Peter Vrábel – vysvetlil, že SMsZ má uzavretý zmluvný vzťah so spoločnosťou, ktorá 

realizuje monitoring týchto vrtov raz ročne. Na základe tejto správy SMsZ realizuje podľa 

potreby rekonštrukciu horizontálnych vrtov. 

 

Mgr. Marek Štefanisko – opýtal sa, ktoré schodiská budú opravované na základe objednávky 

č. 2023137 v rámci zákazky "Opravy schodov MČ KE- Dargovských hrdinov v roku 

2023-2024”. 

 

Ľubomír Senčák – uviedol, že pôjde o schody v lokalitách podchod Exnárova-Fábryho, 

Exnárova 4, Krosnianska 63, Krosnianska 21 a v okolí ulice Krosnianska 72 pôjde o 3 

poškodené schodiská. 

 

Dušana Sobodová – upozornila na poškodené podložie z betónových tvárnic na nástupišti 

zastávky MHD Exnárová. 

 

Mgr. Marek Štefanisko – opýtal sa na zodpovednosť v súvislosti s opravou výtlku pri 

Poliklinike Východ, pri ceste na parkovisko. 

 

PhDr. Erik Stiborek – vysvetlil, že predmetná cesta, na ktorej sa problémový výtlk nachádza, 

je vo vlastníctve mesta Košice. Výtlk bol hlásený opakovane od začiatku predchádzajúceho 

roka, mestská časť bude opäť apelovať aj na opravy výtlkov na cestách vo vnútroblokoch 

a pri jednotlivých verejných objektoch v mestskej časti. 

 

Mgr. Marek Štefanisko – opýtal sa na možnosti úprav poškodeného multifunkčného ihriska 

v areáli ZŠ Krosnianska 4. 

 

Ľubomír Senčák – informoval o zakúpení záslepiek, ktoré budú osadené na povrch ihriska za 

účelom zjednotenia roviny povrchu, úpravu poškodeného oplotenia zaradíme do 

harmonogramu údržby na nasledujúce obdobie. 

 

Mgr. Marek Štefanisko – informoval o podnetoch obyvateľov týkajúcich sa poškodzovania 

zatrávňovacích tvárnic pri garážovom súbore na Kurskej ulici nadmerným státím úžitkových 

vozidiel na týchto miestach, pričom obyvatelia požadujú umiestnenie dopravnej značky 

zákazu státia vozidiel s dĺžkou viac ako 5 metrov. 
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PhDr. Dominik Babušík – vysvetlil, že nakoľko došlo v prípade predmetného typu 

zákazového dopravného značenia k zmene legislatívy, aktuálne sa čaká na rozhodnutie mesta 

Košice, ktoré musí toto značenie vymeniť a nahradiť na celom svojom území. Zároveň platí, 

že konkrétne lokality týchto oblastí zákazu boli na území mestskej časti určené dopravným 

inžinierom, pričom mestská časť má zároveň povinnosť ponechať tiež také plochy na svojom 

území, kde predmetné vozidlá s dĺžkou viac ako 5 metrov stáť môžu. Okrem úseku na 

Kurskej ulici boli takéto úseky určené tiež na Benadovej ulici, Zupkovej ulici a pod. Do 

budúcna však mestská časť po porade s dopravným inžinierom zváži vytvorenie tzv. 

"zákazovej zóny" aj na predmetnom úseku na Kurskej ulici. 

 

PhDr. Dominik Babušík – informoval o plánovaných zjednosmerneniach ulíc – Exnárova 

ulica a časť Krosnianskej ulice pod rímskokatolíckym kostolom. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – opýtal sa možnosť obnovy existujúceho a nového vyznačenia 

parkovacích miest. 

 

PhDr. Dominik Babušík – vysvetlil, že na vyznačenie nových parkovacích čiar je nevyhnutný 

projekt dopravného značenia, s čím sú spojené značné náklady. Vzhľadom na finančnú 

situáciu mestskej časti sa v blízkej budúcnosti vyznačovanie nových parkovacích miest zatiaľ 

neplánuje. 

 

Ing. Georgi Svetozarov – opýtal sa, či existuje zoznam lokalít, kde mesto Košice plánuje 

obnovu čiar parkovacích miest. 

 

PhDr. Dominik Babušík – odpovedal, že mestská časť nemá vedomosť o existencii takéhoto 

harmonogramu. 

 

Mgr. Marek Štefanisko – informoval o podnete obyvateľov týkajúceho sa vybudovania 

nového podložia pod stojiskom kontajnerov na Benadovej ulici č. 1 a zmene usporiadania 

stojísk kontajnerov na celej Benadovej ulici. 

 

Ľubomír Senčák – uviedol, že mestská časť podnet vyhodnotí a bude sa zaoberať vyčlenením 

finančných prostriedkov na realizáciu obyvateľmi navrhovaných zmien. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – opýtal sa na definitívne umiestnenie multifunkčných ihrísk K-park 

a Lidl čistinka. 

 

PhDr. Dominik Babušík – informoval, že ihrisko Lidl čistinka bude umiestnené na pozemku 

pred ZŠ Fábryho a ihrisko K-park v parku pri Penzióne Fontána. 

 

Ing. Matúš Novák, PhD. – opýtal sa na informácie týkajúce sa neustále prebiehajúcej 

čiastočnej uzávierky mosta pri Pošte 22. 

 

PhDr. Dominik Babušík – odpovedal, že podľa najnovších informácií z mesta Košice platí, že 

mesto je vzhľadom na nedostatky pri realizácii opravy mosta v rozpore s realizátorom tejto 

opravy, ktorým je spoločnosť Metrostav. Tá odmieta dané nedostatky opraviť a mesto Košice 

z dôvodu zamedzenia rozširovania poškodenia mosta preventívne uzavrelo jeden z jazdných 

pruhov. 
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K bodu 4/ 

 

Na záver Mgr. Marek Štefanisko poďakoval zúčastneným za aktívnu účasť. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Záznam zapísal: PhDr. Erik Stiborek 
 

Mgr. Marek Štefanisko, v.r. 

predseda komisie 
 

 

 

 

 

 
 

Košice 22.02.2024 


